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Protokół nr 9/12 

z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa odbytego w dniu  24 października 2012 r. w sali posiedzeń 

Urzędu Gminy w Goleszowie 

 

W posiedzeniu, któremu przewodniczył Karol Lipowczan udział wzięli członkowie 

Komisji według listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do nin. protokołu oraz zaproszeni 

goście - lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do nin. protokołu.  

Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan o godzinie 1500 otworzył posiedzenie 

Komisji i po powitaniu członków Komisji i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

w posiedzeniu uczestniczy 7 członków Komisji. Posiedzenie jest zatem prawomocne  

do podejmowania  swoich decyzji. 

Następnie Przewodniczący przedstawił projekt porządku obrad, który radni otrzymali: 

1. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 
2. Analiza możliwości przystąpienia do realizacji budowy oczyszczalni i kanalizacji 

na terenie Goleszowa Dolnego i Cisownicy. 
3. Informacja n/t źródeł pozyskiwania środków zewnętrznych na cele inwestycyjne.  
4. Sprawy bieżące. 

 
Ad.1. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 
 
Po zapoznaniu się z treścią protokołu nr 7/12 z dnia 19 września 2012 r. Komisja przyjęła  

go jednogłośnie. 

Przewodniczący Komisji poinformował,  w dniach 10 i 16 października odbyły się dodatkowe 

posiedzenia Komisji w sprawie  regulaminu utrzymania czystości w gminie.  

Po zapoznaniu się z treścią protokołu nr 8/12 z dnia 10 i 16 października 2012 r. Komisja 

przyjęła go jednogłośnie. 

 

 

Ad.2. Analiza możliwości przystąpienia do realizacji budowy oczyszczalni i kanalizacji 
na terenie Goleszowa Dolnego i Cisownicy. 
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Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan poinformował, że budowa oczyszczalni  

i kanalizacji to bardzo ważny temat. Trzeba o tym dyskutować, zastanowić się w jaki sposób 

pozyskać środki finansowe na realizację tego planu. 

Wójt Gminy Krzysztof Glajcar poinformował, że Gmina wyasygnowała pewne środki na 

ten cel w latach ubiegłych. Budowa kanalizacji i oczyszczalni ścieków w Goleszowie na 

chwilę obecną jest niemożliwa. Gminę nie stać na taki wydatek. Żeby rozpocząć realizację 

tego zadania trzeba mieć środki finansowe, które sięgają wartości rocznego budżetu Gminy. 

Pozostaje nam utrzymać to, co jest już wypracowane. Musimy podjąć pewne działania  

by decyzje, które już zapadły nie straciły ważności. 

W okresie od 2007 roku do 2013 roku nie udało się pozyskać środków na ten cel. Od 2014 

roku rozpoczyna się nowy okres programowania. Obecnie trwa dyskusja na szczeblu komisji 

europejskich w  jaki sposób te pieniądze podzielić. 

Przewodniczący Komisji zapytał o okres ważności pozwoleń. 

Kierownik Referaty Komunalnego Aleksandra Słupska poinformowała, że pozwolenia są 

ważne trzy lata. Jest to kwestia formalno-prawna. Będziemy dążyć do tego, żeby  

te pozwolenia nie utraciły ważności. Chcemy utrzymać wszystkie do tej pory wydane 

pozwolenia. 

Podinspektor ds. projektów unijnych Zbigniew Kohut poinformował, że środków 

unijnych na kanalizację nie ma. Niektóre gminy mają programy dofinansowania ze środków 

przeznaczonych na ochronę środowiska. Mieszkańcy mogą wystąpić o preferencyjny kredyt 

na ten cel z możliwością częściowego umorzenia. Będzie można również pozyskać środki  

z programu współpracy transgranicznej. 

Kierownik Referatu Komunalnego Aleksandra Słupska poinformowała, że od strony 

technicznej teren pod budowę przydomowych oczyszczalni ścieków jest bardzo trudny. 

Radny Paweł Górniak zapytał, jeżeli mieszkaniec gminy będzie sam chciał wybudować 

przydomową oczyszczalnię ścieków, co gmina mu zaoferuje. 

Kierownik Referatu Komunalnego Aleksandra Słupska poinformowała, że Wójt  

nie wydaje zezwoleń na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków. Zgodnie  

z obowiązującymi przepisami należy zgłosić ten fakt w Starostwie Cieszyńskim a na 

trzydzieści dni przed rozpoczęciem eksploatacji jest obowiązek zgłoszenia w Urzędzie 

Gminy. 

Wójt Gminy Krzysztof Glajcar poinformował, że budowa kanalizacji musi mieć 

uzasadnienie. Musi być spełniony poziom osiągnięcia ekologiczności. Można indywidualnie 

przystąpić do budowy kanalizacji z programu „Bank Ochrony Środowiska”. Należy złożyć 
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wniosek. Umorzenie może wynosić 45 %. Środki, które zostaną umorzone muszą  

być przeznaczone na działalność ekologiczną. 

Komisja jednogłośnie przyjęła informację n/t możliwości przystąpienia do budowy 

oczyszczalni i kanalizacji na terenie Goleszowa Dolnego i Cisownicy. Na dzień dzisiejszy 

nie ma finansowych możliwości aby rozpocząć te inwestycje. 

 

Mieszkańcy Gminy mogą indywidualnie przystępować do budowy przydomowych 

oczyszczalni ścieków po spełnieniu wszelkich warunków z tym związanych. 

 

Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan poruszył temat przystąpienia do programu 

budowy solarów . Poinformował, że odbyły się spotkania związane z tym tematem. 

Podinspektor ds. projektów unijnych Zbigniew Kohut  poinformował, że są w Polsce 

gminy, które dopłacają do budowy solarów.  

Następnie Przewodniczący Komisji zapytał o usuwanie azbestu z terenu gminy. Czy jest 

możliwość wystąpienia do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska o refundację 

poniesionych kosztów. 

Komisja postawiła wniosek: 

Komisja wnioskuje aby wystąpić do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  

o refundację poniesionych kosztów programie usuwania i utylizacji materiałów 

zawierających azbest. 

Komisja przyjęła wniosek jednogłośnie. 

 

Przewodniczący Rady Kazimierz Wisełka powiedział, że należy zamieścić na stronach 

internetowych Goleszowa informację o omawianych projektach. 

 

Ad.3. Sprawy bieżące. 

W tematyce bieżącej nikt nie zabrał głosu. 

Przewodniczący Komisji o godz. 16.20 zamknął posiedzenie. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała: 

podinspektor ds. obsługi Rady Gminy 

Małgorzata Zając 


